
Slovo 
starosty
Nástup letošního léta zdá 

se být poněkud zpožděný. 
V minulých letech nebylo 
výjimkou, že již na konci 
dubna byl vydán zákaz pálení 
ohňů z důvodu déle trvajícího 
sucha. V květnu pak následo-
valo Opatření obecné povahy 
v podobě zákazu napouštění 
bazénů z veřejného vodovodu. 
Ani jedno z těchto omezení 
zatím nepřišlo. Od pár lidí 
jsem slyšel, že letos je po 
letech konečně jaro jak má 
být. Takové, jaké vždy bylo, 
než se počasí zbláznilo. Tak 
se pojďme podívat do statistik 
ČHMÚ, jestli jsou to jen naše 
pocity, nebo je to faktický údaj 
doložitelný měřením. Duben 
2023 byl s průměrnou teplotou 
7,0 °C teplotně podnormální. 
Odchylka od normálu 1981 
až 2010 činila až -1,4 °C. 
Srážkově skončil duben na 
území ČR jako silně nadnor-
mální, měsíční úhrn 68,4 mm 
představuje 159 % srážkového 
normálu 1981 až 2010. Pocit 
chladného a deštivého jara, 
alespoň toho v průběhu měsíce 
dubna, je tedy oprávněný. 
Přesto však již nyní klima-
tologové varují před horkým 
a suchým létem.

Od vydání posledního RZ 
proběhlo několik akcí, 

a tak si v tomto vydání můžete 
přečíst reportáže ze Stavění 
máje a pálení čarodějnic, 
Rybářských závodů, Ukliďme 
Pošembeří, z výsadbové akce 
na hřišti a o soutěžních úspěších 
našich dobrovolných hasičů. 
Nechybí ani článek od spisova-
tele Jana Psoty o podobě naší 
vesnice v období baroka. Další 
akce nás teprve čekají a tak 
určitě nepřehlédněte pozvánku 
na Dětský den, Hasičské závo-
dy a Noc kostelů. Přeji klidný 
nástup léta a příjemné čtení 
všem našim čtenářům. 

 (Jiří Mokošín)
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Základní umělecká škola, Český Brod 
ředitel školy vyhlašuje 

 

TALENTOVÉ PŘIJÍMACÍ ZKOUŠKY 
na školní rok 2023-2024 

 
Nabízíme vážným zájemcům studium v jednom ze čtyř oborů, dle Školního vzdělávacího programu. 
Vzdělávání probíhá min. 1–3 x v týdnu v odpoledních hodinách a je rozděleno na přípravné ročníky, 
I. a II. stupeň v maximálním rozsahu až 14 let délky docházky a probíhá v individuální, skupinové 

a kolektivní výuce vedené zkušenými pedagogy. 
Výsledky práce jsou hodnoceny vysvědčením. K talentovým zkouškám není nutná příprava. 

Bližší informace jsou zveřejněny na webu školy v odkazu „Talentové přijímací zkoušky“ 
 

Před účastí u zkoušky je potřeba vyplnit přihlášku ke studiu, která je na webu školy a rezervovat 
si termín zkoušky. 

 
- výsledek talentové zkoušky, bude uveden v odkazu v emailu, který obdržíte jako potvrzení po odeslání přihlášky,  

- uchazeče přijímáme pouze do počtu uvolněných míst ke studiu v jednotlivých třídách, 
- vše důležité si řekneme u zkoušek 

- v případě přijetí ke studiu obdržíte do vašeho emailu přihlašovací údaje do žákovské knížky a údaje k platbě ke studiu 
- pokud nebudete úspěšní, nenechte se odradit a přijďte ke zkouškám za rok 

 
Před absolvováním zkoušky si na webu školy prostudujte přijímací kritéria jednotlivých oborů. 

 
Talentové přijímací zkoušky do hudebního oboru 
30. 5. v budově Kollárova 1016 (divadlo J. K. Tyla), Český Brod 

15. 6. v budově č. 65, Úvaly 
19. 6. v budově Kollárova 1016 (divadlo J. K. Tyla), Český Brod 

Přijímací komise Vám doporučí studijní zaměření, nástroj, nevažte se jen na konkrétní místo studia a jeden nástroj. 
 … 

Talentové přijímací zkoušky do výtvarného oboru, 
1. 6. a 15. 6. v budově Kollárova 419, Český Brod 

… 
Talentové přijímací zkoušky do literárně dramatického oboru, 

19. 6. v budově Kollárova 1016 (divadlo), Český Brod 
… 

Talentové přijímací zkoušky do tanečního oboru 
20. 6. v budově Kollárova 419, Český Brod 

 
 
 

Další informace o podmínkách talentových zkoušek a studiu na naší škole získáte na webu: 
www.zusceskybrod.cz 

 
-  přihlášky je nutno vyplnit elektronicky včetně rezervace času a dne zkoušky 

- případné dotazy zasílejte emailem charvat@zusceskybrod.cz 

Přineste si dobrou náladu a trému nechte doma!

Českém Brodě dne 

Obecní úřad Rostoklaty
spolu se spolky hasičů, myslivců, rybářů a sportovců

pořádají v neděli

4. června 2023
od 10:00 do 13:00

na fotbalovém hřišti

těšit se můžete na:

Mažoretky ZŠ Žitomířská Český Brod
(vystoupení krásných mažoretek z Českého Brodu

pod vedením Jarky Fischerové)

Zorbing koule
(Poznáte, že fotbal a jiné hry v koulích mají naprosto jiný 

nádech a je to skvělá zábava!)

Doprovodný program místních spolků
(Myslivecký spolek, Rybářský spolek, Sbor dobrovolných 

hasičů, TJ Rostoklaty a další…)

Pro děti poukaz na drobné občerstvení zdarma. 

Točená malinovka neomezeně 

30. dubna 2023 jsme jako tradičně uspořádali oslavu Čarodějnic a Májů. 
Na dopoledne jsme půjčili zázemí našim místním rybářům, kteří pořádali 
závody.

Ve 14:00 proběhlo střídání stráží. Naši se nastěhovali, abychom mohli 
zahájit. Bylo potřeba nachystat jídlo a pití. Podávala se samá vybraná jíd-
la: párek, klobása, výpečky, prdelačka, uzená krkovice a především naše 
výborné hranolky. Vychlazené pivko bylo samozřejmostí. V průběhu od-
poledne probíhaly doprovodné soutěže v režii našich starších žáků. Pro 
všechny bylo i zdobení věnce májky.

K poslechu hrála kapela Skupenství. Účast byla hojná. Na stavění 
máje se přišli podívat domácí 
i přespolní. V 18:00 májka 
stála. 

Pro všechny děti byla za-
darmo limonáda a na opečení 
i špekáčky.

I přes nepříliš teplý večer 
se párty protáhla do časných 
ranních hodin.

Těšíme se na Vás na příští 
akci, kterou budou závody v požárním útoku konané 3. 6. 2023 na fotba-
lovém hřišti v Rostoklatech. (SDH Rostoklaty)

Máje 2023
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ VÝZVA

Obec Rostoklaty bude v měsíci červnu 
pořádat tradiční akci Vítání občánků. 
A protože se může stát, že ne o všech 
čerstvě narozených dětech máme 
přehled, anebo naopak ne všechny 
rodiče mají zájem se této akce 
účastnit, prosíme o aktivní přístup 
rodičů. Pokud tedy máte zájem se 
se svými potomky akce zúčastnit, 
kontaktujte, prosím, do konce měsíce 
května kancelář OÚ. Děkujeme.

ZÁNIK PEVNÉ LINKY

Připomínáme, že došlo k trvalému 
zrušení pevné linky Obecního úřadu. 
Na úřad se dovoláte po vytočení čísla 
721 672 333. Doporučujeme si číslo 
uložit, protože Vám budou občas 
chodit upozornění z SMS systému 
i z tohoto čísla. Přes toto číslo 
můžete komunikovat i prostřednictvím 
aplikace WhatsApp. 

UPOZORNĚNÍ NA VÝLUKU 
NA LINCE S1

Informujeme o plánované výluce 
na lince S1 od 24. do 29. 5. 2023. 
V tento termín nebudou v čase od 
7:20 do 17:45 obsluhovány zastávky 
ČD Rostoklaty a Tuklaty. Bude zřízena 
náhradní autobusová doprava.

TRVALÁ ZMĚNA 
OTEVÍRACÍ DOBY POŠTY 
V ROSTOKLATECH 

Od května dojde k úpravě hodin 
pro veřejnost na pobočce pošty 
v Rostoklatech. Celkový počet 20 
hodin v týdnu, po které bude pošta 
otevřena, zůstává zachován. 
Pondělí 13:00–18:00
Úterý 8:00–12:00
Středa 13:00–18:00
Čtvrtek 8:00–12:00
Pátek 8:00–10:00

RENOVACE VSTUPU  
DO KD V TISMICÍCH

Program rozvoje venkova 
prostřednictvím MAS Region 
Pošembeří pomáhá zvelebovat 
i nedaleké kulturní zařízení, Kulturní 
dům v Tismicích, kam i rostoklatští 
občané rádi zavítají, třeba u příležitosti 
plesu, ochotnického divadla, Dne 
matek či Mikulášské nadílky pro 
nejmenší. Obec Tismice prošla 
administrativní kontrolou žádosti 
a uzavřela Smlouvu o dotaci na 
výměnu vstupních dveří „kulturáku“ 
a obnovu části stolů a židlí. Projekt 
bude zrealizován do září roku 2023.
Starostka obce M. Zdražilová

Ptáte se na osud pobočky pošty v Rostoklatech...Vyhodnocení výsledků dotazníku 
k internetové stránce Rostoklat ... a tak nebude náhoda, že nás na konci dubna 

navštívila zástupkyně České pošty s nabídkou 
zřízení Pošty Partner v Rostoklatech. Konspi-
rační teorie nepodporuji, ale zpětně mi došlo, že 
na načasování návštěvy musela mít vliv mediální 
bouře vyvolaná kolem vlny rušení poboček 
České pošty. Krátce po skončení kauzy nám 
byl představen model Pošty Partner a na naší 
otázku, proč bychom měli dobrovolně zatížit 
obec provozováním pobočky ve vlastní režii, 
jsme žádnou přesvědčivou odpověď neobdrže-
li. Pouze se s námi dáma podělila o zkušenost, 
že v obcích, kde již došlo k přechodu na Poštu 
Partner, se Česká pošta nerozhodla spolupráci 
zrušit. Nejspíš nás měl při rozhodování ovlivnit 
strach, že bychom o pobočku pošty mohli něk-
dy v budoucnu přijít. Zjišťovali jsme i možnost, 
zda je možné Poštu Partner zřídit i po případném 
zániku pobočky. Je to možné, ale byla by to Poš-
ta Partner Plus a podmínky již údajně nejsou tak 
výhodné. Ale za výhodné z našeho pohledu nelze 
označit ani podmínky Pošty Partner. A tak se je 
pokusím ve zkratce popsat. Pokud by obec chtěla 
provozovat Poštu Partner v obdobném režimu, 
v  jakém funguje pobočka v Rostoklatech nyní, 
musela by si sehnat zaměstnance přibližně na ¾ 
úvazku, který by pobočku obsluhoval. Obec by 
tedy měla další náklady na plat, musela by řešit 
záskok pro případ dovolené či nemoci. Dále by 
obec hradila náklady na provoz budovy, to je el. 
energie, odvoz odpadu, stočné, vodné, drobné 
opravy. Roční náklady na provoz zázemí jsou 
cca 50.000,- Kč. Náklady celkem tedy odha-
dujeme na min. 350.000,- Kč ročně. Do příjmů 
lze zahrnout měsíční paušál, který Česká pošta 
nabízí, a je ve výši 11.200,-. Dále příjmy z prove-

dených transakcí, které by dle odhadu mohly být 
3.619,- Kč. A nakonec příjem z prodeje doplň-
kových produktů, což mohou být např. léky, 
doplňky stravy, a zde byl odhad 651,- Kč. Cel-
kem měsíčně 15.469,- Kč, ročně 185.628,- Kč. 
Provoz by byl z pohledu obce výrazně ztrátový. 
Myšlenku umístit si stoleček s logem Pošty do 
chodby obecního úřadu a odbíhat z kanceláře 
vyřizovat balíky, důchody a dopisy jsme ani ne-
rozvíjeli, i když představa zástupců pošty je tako-
vá, že je to přece skvělý nápad. Jistě Vás zajímá 
případný vliv na rozsah služeb. Vše by zůstalo 
stejné jako u stávající pobočky, vyjma možnosti 
založení účtu. Ale ten se zde zakládá max. jeden 
ročně, takže je to zanedbatelné omezení. Vše os-
tatní, jako posílání a příjem psaní, balíků, výplata 
důchodu, výběr peněz, vkládání hotovosti atp., 
by bylo zachováno. Naopak by obsluha již ne-
byla nucena nabízet zákazníkům omalovánky 
a podobné „doplňky“. Místo omalovánek a čí-
tanek by tam ale mohl být regál s léky. Z výše 
uvedených důvodů nevyhodnocujeme případný 
přechod na Poštu Partner jako přínos. 

A teď k tomu osudu pobočky u nás v obci. 
O rozhodnutí zániku pobočky naštěstí nerozho-
duje sama Česká pošta, jedná se o státní podnik. 
Pokud jsem se dostal ke správným informacím, 
tak ani generální ředitel České pošty není kom-
petentní pobočku uzavřít. Ten pokyn musí přijít 
z vyšších míst a to přímo od vlády, konkrétně 
Ministerstva vnitra. Pokud přijde další vlna za-
vírání poboček, může se stát, že zanikne i ta u nás 
v Rostoklatech. V dokumentaci, kterou jsme 
v souvislosti s nabídkou Pošty Partner obdrželi, 
byla pobočka v Rostoklatech hodnocena doslo-
va takto: Nerentabilita provozu zejména vlivem 

nedostatečného počtu prováděných operací 
v kombinaci s provozními a mzdovými náklady, 
nízká produktivita práce. Hned na dalším řád-
ku bylo uvedeno, že pobočka se nachází v obci 
Žebrák. Takže je dost pravděpodobné, že tento 
univerzální dokument jezdí po celé ČR, jen se 
přepíše termín schůzky, místo (u nás se s tímto 
ani neobtěžovali) a jméno starosty, a snaží se 
s ním přesvědčovat obce k přechodu na Poštu 
Partner. Děkujeme, nechceme. Alespoň zatím 
ne, nechceme být vlastním rozhodnutím o čtvrt 
milionu chudší.

Ano, mít pobočku pošty v obci do 600 oby-
vatel je nevídaný komfort. A když vidím fronty 
před poštou v Českém Brodě, tak jsem o to víc 
rád, že zatím zůstala zachována ta naše. Když 
se podíváme po okolních obcích, která z nich to 
má? Ty nejbližší pobočku pošty nemají, a to mají 
mnohem více obyvatel. Na celém území Českob-
rodska (územní dělení z hlediska pošty) je stejná 
„vesnická“ pošta už jenom v Olešce. 

Nerad bych byl tím starostou, za jehož půso-
bení se pobočka pošty v Rostoklatech zrušila. 
Ale zároveň musím být realista a uvědomuji si, 
že pokud se zřizovatel rozhodne pobočku uza-
vřít, je to jeho rozhodnutí. Pobočka sídlí v bu-
dově ČP 4 a tato budova už byla v minulosti 
obecní pastouškou, školou, četnickou stanicí 
s šatlavou, hasičskou zbrojnicí, od roku 1904 
poštovnou a v roce 1919 se stala poštou. Vlas-
tně je to takový multifunkční objekt. Třeba jed-
nou bude zánik pobočky pošty, která je zde více 
než 100 let, příležitostí k otevření nové kapitoly 
funkčního využití této budovy situované v his-
torickém centru obce. Zatím se jí, naštěstí, ale 
rušit nechystají.  (Moko)

Na úvod bych rád poděkoval všem, kteří věci 
věnovali svůj čas a v dotazníku odpověděli. 

Celkem dotazník vyplnilo 19 respondentů. Vzhle-
dem k velikosti obce se jedná o méně než 4 % oby-
vatel, ale i takto malý vzorek nám pomohl k dot-
voření představy, co by na novém webu nemělo 
chybět. Největší zájem je jednoznačně o kalendář 
akcí. A protože je dle odpovědí častým důvodem 
návštěvy webu harmonogram svozu odpadu, rádi 
bychom sjednotili tyto informace do jednoho přeh-
ledného kalendáře. 

Dalším, často zmiňovaným důvodem návštěvy 
webu, jsou otevírací doby obchodu, pošty a obe-
cního úřadu. Ty pevné časy tam samozřejmě rádi 
uvedeme. Rád bych ale zmínil, že poštu ani obchod 
neprovozuje obec, tedy nemůžeme ručit za jejich 
dodržování. Pokud se o nějaké mimořádnosti včas 
dozvíme, vždy se snažíme o ní informovat pomocí 
sms, webu nebo facebooku. 

Často zmíněná věc, která Vám na webu chybí, je 
informace o plánovaných výstavbových akcí obce. 
To je z mého pohledu dost citlivé téma. Na rovinu, 
ono je z jednoho úhlu pohledu někdy lepší o tom 
moc nemluvit. A to ne z důvodu, že bychom vás 
chtěli držet dál od informací. Jako příklad uvedu 
např. záměr výstavby multifunkčního hřiště. O do-
taci na akci jsme žádali v roce 2021. Rozhodnutí, 
že dotaci opravdu dostaneme, jsme obdrželi až v le-
tošním roce. Kdybychom se tedy začali na všechny 
strany chlubit, že budeme mít hřiště, dva roky bych 
na ulici poslouchal dotazy, kdy si tam už budete 
moci jít zahrát. Na nejbližším zasedání zastupitels-
tva budeme schvalovat podpis smlouvy s dodava-
telem a do podzimu by mělo hřiště být hotové. Ale 
vidíte sami, jak zdlouhavá je to cesta. 

Dovolím si uvést další příklad a to na příkladu 
participativního rozpočtu v Českém Brodě. Ostatně 
větší možnosti hlasovat o záměrech obce a ovlivňo-
vat dění v obci se také v dotazníku vyskytlo. V mi-
nulosti byl jedním z přihlášených projektů v partici-
pativním rozpočtu města Český Brod záměr pořídit 
projektovou dokumentaci na jakousi pěšinu za cca 

100 tis. Kč. Zarazilo mě, kolik lidí si to vyložilo tak, 
že se jedná již o samotnou výstavbu. A podobnou 
zkušenost máme i u nás. Bývalé vedení obce ne-
chalo zpracovat projektovou dokumentaci na větši-
nu silnic, chodníků a vjezdů v obou částech obce. 
A spousta z Vás si to vyložila tak, že se to bude záhy 
realizovat. Malá část se již realizovala, ale převážně 
tam, kde se daly čerpat dotace. Čistě z rozpočtu jsme 
nechali udělat ty úseky, které jsme vyhodnotili jako 
nejhorší a nemělo smysl je již opravovat. Možná si 
řeknete, k čemu tedy ty projekty jsou, když se to 
stejně nebude realizovat. Jsou pro to, aby obec moh-
la alespoň zkoušet žádat o dotace. Mít zpracovaný 
projekt je často povinnou přílohou žádosti o dotaci. 
Ale tím jsem se oddálil od dotazníku. 

Na toto téma, téma připravovaných akcí, jsme 
narazili i na zasedání zastupitelstva obce. Dotaz 
položil pan Josef Lukáš. Dokument, na který se 
ptal, se jmenuje Strategický rozvojový plán. Obec 
Rostoklaty jej má zpracovaný a průběžně jej ak-
tualizujeme. Je dokonce i na webu, ale chápu, že 
nemusí být snadné jej nalézt. Aktualizace probíha-
jí převážně podle dotačních příležitostí. Proto se 
některé položky v rámci let opisují a nedochází 
k jejich realizaci, a jiné nové se přidávají. Anebo 
dochází k jejich úpravě. Například pořízení mul-
tikáry se transformovalo v pořízení užitkového 
nákladního elektromobilu. Přemýšleli jsme, jak 
vyhovět Vašim nárokům z dotazníku a zároveň 
nezpůsobit na veřejnosti paniku v podobě ne-
naplněných očekávání. Do příštího vydání RZ plá-
nujeme představit tabulku s přehledem akcí, které 
právě realizujeme, akcí, které se budou v nebližší 
době realizovat a i akce z říše snů, jako je třeba 
stavba vlastní školky či dokonce školy. U jednot-
livých akcí bude uvedena fáze, v jaké se právě 
nachází.

A kdy se můžeme na nový web těšit? Vzhledem 
ke skutečnosti, že na novém webu pracuje občan 
– dobrovolník, který přišel s nabídkou vytvoření 
webu zdarma, tak žádný pevný termín vázaný sm-
louvou nemáme. 

Pletení pomlázek
Již druhým rokem Rybářský spolek Ros-

toklaty uspořádal akci Pletení pomlázek 
u rybníka. Tentokrát nám počasí přálo a tak 
jsme nemuseli akci přemisťovat do Kul-
turního domu, jako tomu bylo v loňském 
roce. K rybníku v průběhu akce přišlo cca 
50 zájemců o pomlázku. Nejenom dětem, 
ale i dospělým se věnovali zkušení pletači. 
Věk totiž není překážkou k tomu naučit se 
novou dovednost. Proutků bylo k dispozici 
dostatečné množství a tak si zájemci mohli 
uplést pomlázek více. 

Dne 11. 4. odpoledne si sedm zaměstnanců 
firmy DANONE a dvě dámy z organizace 

pro seniory „Právě teď!“ udělalo teambulding 
na hřišti v Rostoklatech. 

Ve spolupráci s nadací Sázíme stromy se 
podařilo vysadit 11 sloupovitých habrů, které 
doplní a časem nahradí topolovou alej na 
východní straně fotbalového hřiště. 
Zdravotní stav stávajících stromů je 
špatný a v nejbližších letech je bude 
nutné vykácet. Topol nepatří k dlou-
hověkým dřevinám a tak je přirozené, 
že se alej začíná postupně rozpadat. 
Proto již nyní v jejich stínu roste 
nová habrová alej tak, aby se doba 
bez stromořadí zkrátila na tu nejméně 
nutnou. Habr se vyznačuje rychlým 
růstem a jeho dřevo je na rozdíl od to-
polu pevné a houževnaté. K výsadbě 
jsme si vybrali kultivar, který má v dospělosti 
sloupovitý tvar koruny, tedy takový, aby větve 
nepřerůstaly nad sousední zemědělské pozemky 
a nad plochu fotbalového hřiště. 

Dále bylo vysazeno 50 metrů živého plotu 
z ptačího zobu, který oddělí dětské hřiště od při-
lehlé komunikace. 

Náklady obce na akci byly minimální. Saze-

nice stromů i keřů a veškerý ochranný materiál 
ke stromkům, tedy kůly, pletivo a vyvazovací 
pásku, uhradil sponzor. Obec zaplatila jednu 
sazenici habru, protože číslo 11 se nám k fot-
balovému hřišti tak nějak hodilo. V původním 
návrhu bylo habrů pouze 10 a již bylo pozdě na 
změnu parametrů akce, která v nadaci Sázíme 

stromy prochází složitějším schva-
lovacím procesem. Ochranný plůtek 
kolem vysazených keřů nepovažoval 
koordinátor výsadby za nutný, prý to 
rychle odroste. My však máme cen-
nou místní znalost a nechtěli jsme 
riskovat, že nám návštěvníci hřiště 
keříky ušlapou. Proto jsme s praco-
vníky obce zhotovili ochranný plůtek, 
na který jsme použili staré napínací 
lanko z rozvodu zrušeného veřejného 
rozhlasu a jasanové kůly, které zby-

ly nevyužité Mysliveckému spolku po instalaci 
pachových ohradníků. Starosta zapůjčil zemní 
vrták na jámy pro sloupky, pak už jen pár ran 
palicí, vyvrtat díry na lanko a plůtek byl hotov. 
Na to, že je to vlastně ze zbytků, to slouží vý-
borně. Lokalitu na další výsadbovou akci máme 
již vytipovanou a pokusíme se ji naplánovat tak, 
aby bylo možné pozvat i širokou veřejnost. 

Jarní výsadba
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Průtah obcí Rostoklaty ve směru od Břežan II 
na státní silnici I/12 patří k nejvytíženějším 

trasám v naší obci. Po rekonstrukci povrchu si 
někteří řidiči pletou dvojitou zatáčku u křížku 
a kolem kostela se závodní dráhou. Vedení obce 
tuto problematiku vnímá, a proto bylo v mi-
nulosti realizováno vodorovné dopravní značení 
na vozovku. U kostela Pozor děti a před budo-
vou OÚ opticko-psychologická brzda (to jsou 
ty příčné bílé pruhy). Zároveň vzniklo bezpečné 
místo pro přecházení u nově přidané zastávky 
BUS s názvem V polích. Někteří z vás možná 
považují toto opatření za „měkké“, tím pádem 
nedostatečné, a představovali by si razantně-
jší opatření, jako je třeba příčný práh, betono-
vý zátaras nebo rovnou strážníka s obuškem, 
který by bezohledné řidiče na místě potrestal. 
To ale není dost dobře možné a nevím, zda do 
věty nepřidat slovo bohužel. Na podnět občanů 
jsme kontaktovali Dopravní inspektorát (DI) 
v Kolíně a sjednali si schůzku na téma zjištění 
možností zklidnění dopravy v obci Rostokla-
ty. Je důležité zmínit, že všechny úpravy pro-
vozu musí schvalovat právě DI Kolín, obec si 
nemůže sama rozhodovat o umístění značení 
atd. Na schůzce jsme probrali možnosti, vlastně 
spíše nemožnosti, realizace různých opatření, 
které by jistě napadly na „první dobrou“ i větši-
nu z Vás. K jednotlivým opatřením Vám zde 
napíšu stanovisko DI a i názor vedení obce. 

Příčný práh – Asi netřeba představovat, ten 
napadne většinu lidí jako první možnost. Náš 
názor je takový, že i když se jedná o opatření, 
které řidiče spolehlivě donutí snížit rychlost, 
nelze opomenout zvýšení hlučnosti, otřesů 
a emisí výfukových plynů v místě instalace. 
Chtěli byste Vy osobně mít příčný práh před 
okny? Každopádně náš ani váš názor zde neh-
raje žádnou roli, protože DI nám instalovat toto 
zařízení nepovolí. Nepovoluje je na silnicích II. 
třídy a to z důvodu potřeby rychlého průjezdu 
složek IZS.

Zpomalovací semafor – Funguje tak, že při 
průjezdu vozidla vyšší než povolenou rychlos-
tí se rozsvítí na semaforu červená, slušný řidič 
zastaví vozidlo. Darebáka to ale nezastaví, když 
brzy zjistí, že mu žádná pokuta nikdy nepřijde. 
Naopak se může stát, že kvůli prodlevě přístroje 
zpomalí řidiče jedoucího za ním, i když ten jel 
správnou rychlostí. Takový semafor by se nám 
velice líbil, zvláště v úseku od Břežan II před 
zatáčkou u křížku nebo v Nové Vsi II při vjez-
du do obce od Českého Brodu, ale DI nám jej 
opět nepovolí. V minulosti jich zde v regionu 
několik povolili, proto jej můžete vidět např. 
v Nučicích. Zpětně to ale považují za velikou 
chybu. Důvod je prostý. Nadměrné používání 
červeného výstražného světla v silniční dopra-
vě následně snižuje jeho význam. Řidiči pros-
tě začnou červené světlo ignorovat, protože 
to „přece nic nedělá, pokuta stejně nepřijde“. 
A v důsledku toho pak častěji projíždí „na čer-

venou“ nechráněné železniční přejezdy, svě-
telně řízené křižovatky atp.

Snížení maximální povolené rychlosti 
v úseku na 30 km/h - Toto opatření osobně po-
važuji z té kategorie „měkkých opatření“, které 
budou opět dodržovat pouze ti slušní řidiči. Zá-
roveň je potřeba si uvědomit, že každá křižo-
vatka v trase znamená umístění další značky, 
a to v obou směrech. A na úseku od nádraží ke 
křižovatce se silnicí I/12 jich není málo. Přes-
to jsme na DI šli s nadějí, že minimálně toto 
opatření by bylo možné realizovat. A opět se 
nám dostalo vysvětlení, proč by nám zde snížení 
rychlosti nepovolili. Důvodů je více. Jedním 
z nich je, aby nebylo v obci „přeznačkováno“ – 
moc značek má za následek, že řidiči se v nich 
nestíhají orientovat. Další argument DI byl, že 
řidič má přizpůsobit jízdu situaci, tedy ačkoliv 
je v obci povolená max. rychlost 50 km/h, 
neznamená to, že může beztrestně takto 
rychle projíždět celou obcí. Pokud sra-
zíte za zatáčkou chodce v rychlosti 49 
km/h, je stále vina na vaší straně, měl 
jste přizpůsobit rychlost tak, abys-
te mohl včas zareagovat. Snížení 
rychlosti povolují prý pouze 
tam, kde chybí chodníky a je 
tak potřeba ochránit chodce. 
Nemohu se zbavit pocitu, 
že odpověď DI zavání 
alibismem a jistě bychom 
v okolních obcích našli 
úseky se sníženou ry-
chlostí na 30 kmh/h a zároveň chodníky. Zde je 
to ale podobné jako se zpomalovacím semafo-
rem – přístup DI prochází v rámci let přirozenou 
proměnou. 

Úsekový radar – Ten v obci můžeme vidět 
na silnici I/ 12. K jeho problematice jsem se 
již v minulosti v RZ vyjadřoval, ale pro nové 
čtenáře rád ve zkratce zopakuji. Obec Ros-
toklaty nemůže radar provozovat, protože nemá 
obecní policii. Tu opravdu zřizovat nebudeme 
a nebudu vysvětlovat proč, protože jsem v před-
minulé větě použil slovní spojení ve zkratce. 
Radar je tedy v majetku a správě města Český 
Brod. Tedy veškeré náklady na administraci, 
opravy, provoz, ale i příjmy z pokut, jdou za 
Českým Brodem. Tvrzení, že obec Rostoklaty 
z toho nic nemá, považuji za nešťastné. Ros-
toklaty získaly zklidnění dopravy. A k tomu 
je přece radar primárně určený, ne k plnění 
pokladny. Z pohledu města, ale musí být provoz 
rentabilní, jinak by logicky město nemělo zájem 
jej pořídit a provozovat v jiné obci. 

Instalace ostrůvku za účelem vychýlení 
vozidla ze směru jízdy – Zde se dostáváme do 
kategorie opatření, které nám již doporučuje DI, 
ale vedení obce je nepovažuje za vhodné. Pokud 
nevíte, co si pod úvodním názvem představit, 
tak bych se to pokusil popsat jako umístění sta-
vebního objektu do rovného přehledného úseku 

za účelem snížení rychlosti vozidla, které se ob-
jektu musí vyhnout. Jedná se o rovný úsek od 
zastávky ČD ke křížku. Zde se jezdí opravdu 
rychle a situaci nepřidá ani doprovodná zeleň 
podél komunikace v zatáčce. Rychle se zde jez-
dí v obou směrech, proto by se musel umístit 
obousměrný ostrůvek. Tuto možnost jsme dále 
neprověřovali, protože se s ní neztotožňujeme. 
Z jedné strany je chodník k zastávce k ČD, který 
je po nedávné rekonstrukci a všem nám jistě vy-
hovuje jeho šířka. Na protější straně jsou vjez-
dy do jednotlivých nemovitostí a odbočky do 
bočních ulic. Od dalšího prověřování možnosti 
umístění nás ale nejvíce odrazuje skutečnost, že 
nechceme komplikovat dopravu v daném úse-
ku. Nejen v období žní se zde pohybují veliké 
zemědělské stroje. Most přes železnici je také 
jedním z mála míst, kde se mohou větší náklad-

ní soupravy přepravit na druhou stranu. Toto 
řešení se nám nejeví jako dobré, byť by 

mohlo být účinné. Neřešilo by ani rychlý 
průjezd vozidel u budovy OÚ, protože 

vzdálenost od místa ostrůvku by byla 
pro řidiče – závodníky ke zrychlení 

dostatečně dlouhá. 
Kruhový objezd – Kvůli 

tomuto možnému opatření 
vlastně tento článek vznikl. 

Dopravní inspektorát nám 
jej vřele doporučuje. My 
se k němu ale stavíme 
rozpačitě. Kruhový ob-
jezd ve stávající křižo-

vatce tvaru Y mezi kostelem, budovou OÚ 
a kulturním domem by mohl vyřešit několik 
problémů a jiné nové vytvořit. Určitě by řidiče 
donutil snížit rychlost vozidel, ale po opuštění 
kruhového objezdu jsou zde další rovné úseky, 
kde se dá rychle nabrat rychlost. Za největší 
přínos bych považoval možnost umístění pře-
chodů pro chodce v bezprostřední blízkosti 
kruhové objezdu. Vznikla by tak další bezpečná 
místa pro přecházení. V současném stavu nám 
opět DI nedovoluje umístit přechod pro chodce 
z důvodu nízkých rozhledových vzdáleností. 
Proto buďme rádi alespoň za přechod u nové 
zastávky BUS. Po umístění „kruháče“ by ale 
přechody povolili. Tím bohužel výčet přínosů 
končí a je potřeba zmínit případné kompli-
kace. Pokud jsme nechtěli v minulém odstav-
ci umisťovat ostrůvek z důvodu obavy ztížení 
průjezdů větší techniky, kruhový objezd je pro 
autobusy nebo kombajny ještě větší překážka. 
Zde je možnost řešení taková, že by kruhový 
objezd neměl vysoký středový prvek, ale byl by 
vymezen pouze příčnými prahy, které je možné 
v případě nutnosti přejet. Další dopad by měla 
instalace kruhové objezdu na možnosti parko-
vání v prostoru křižovatky. Ta je nyní velice 
prostorná a tak je technicky možné parkovat 
vedle chodníků a stále zbývá dostatečný prostor 
pro dopravu. Toto parkování je ovšem v roz-

poru s vyhláškou, praxi na místě ale známe. 
Parkují zde návštěvníci akcí v kulturním domě, 
v kostele, a dále ti, kteří míří do obchodu nebo 
na obecní úřad, případně obyvatelé přilehlých 
nemovitostí. A všem těmto skupinám by úprava 
křižovatky výrazně zasáhla do jejich komfortu 
při parkování. Zde by pak šlo využít prostorné 
parkoviště, které je u hřiště a dále je možnost 
parkovat na návsi u rybníka. To je teorie, ale jak 
by to probíhalo v praxi si asi umíme představit. 
Už slyším ty stížnosti, že kvůli tomu novému 
kruháku vám teď pořád někdo stojí před vraty. 
Také ve zmíněném prostoru probíhá dvakrát 
ročně Svoz velkoobjemového a nebezpečného 
odpadu, ten by se musel přemístit na jiné vhod-
né místo.

Pokud by obec chtěla zmíněné úpravy křižo-
vatky dosáhnout, bylo by potřeba vstoupit do 
jednání s majitelem a správcem komunikace, 
protože ani jedno není obec, ale Středočeský 
kraj a KSÚS. Bylo by potřeba nechat zpracovat 
a zaplatit projekt, sehnat příslušná povolení, za-
jistit fi nance a zhotovitele. Není to snadná ces-
ta, ale my se ji rozhodně nebojíme. Velice by 
nás ale zajímal Váš názor. Doposud nemůžeme 
říct, že bychom byli pod dostatečným tlakem 
od Vás, občanů, kteří by po obci vyžadovali 
řešení. S jednotlivci samozřejmě problematiku 
čas od času řešíme, proto vznikl i tento článek. 
Ale zatím jsme ve fázi, kdy si dovoluji odha-
dovat, že započetí realizace kruhové objezdu 
u kostela by zvedlo mnohem silnější vlnu ne-
gativních reakcí, než je dosavadní zájem tuto 
problematiku věcně řešit. Proto se, prosím, 
nebojte nám sdělit Váš názor. Moc by nám to 
pomohlo v dalším rozhodování. I k případné 
realizaci ostrůvku také rádi vyslechneme Vaše 
názory. Mnohem příjemnější je realizovat mís-
tní úpravy provozu na základě podnětů občanů 
jako prevenci pro zvýšení bezpečnosti, než jako 
reakci na vážnou dopravní nehodu, která se 
(naštěstí) v nedávné historii ve zmíněných lo-
kalitách nestala. Zda kruhový objezd nakonec 
v obci vznikne či nikoliv, na to vám tento člá-
nek neodpoví. Jisté ale je, že bez zájmu občanů 
o danou problematiku se v této věci neudělá nic 
zásadního. Pokud vás zajímá můj osobní názor, 
tak ten je takový, že se stávajícím stavem jsem 
smířený, naučil jsem se s ním žít, vím, že při 
přecházení musím dbát zvýšené pozornosti, 
a že veškerá aktivita v tomto směru navíc bude 
znamenat další výdaje obce a  spíše více nega-
tivních reakcí, než těch pozitivních. Ale rád se 
nechám přesvědčit. A na závěr, k pobavení těch, 
kteří tuto perlu znají, si vypůjčím slova z legen-
dárního projevu Milouše Jakeše na Červeného 
Hrádku z roku 1989: „Proto je tak důležitý, ta 
podpora ze spodu, aby my jsme mohli říct. Né 
my si to přejem, to je ten lid, to žádá taky, my 
s tím souhlasíme s tím lidem, my plníme jeho 
vůli a ne prostě, aby my jsme tam byli sami, jak 
kůl v plotě,“  (Moko)

Všechna možná opatření ke zklidnění 
dopravy jsme ještě nevyčerpali. Budeme 
mít v Rostoklatech kruhový objezd?

je v obci povolená max. rychlost 50 km/h, 
neznamená to, že může beztrestně takto 
rychle projíždět celou obcí. Pokud sra-
zíte za zatáčkou chodce v rychlosti 49 
km/h, je stále vina na vaší straně, měl 
jste přizpůsobit rychlost tak, abys-
te mohl včas zareagovat. Snížení 
rychlosti povolují prý pouze 
tam, kde chybí chodníky a je 
tak potřeba ochránit chodce. 
Nemohu se zbavit pocitu, 

ní soupravy přepravit na druhou stranu. Toto 
řešení se nám nejeví jako dobré, byť by 

mohlo být účinné. Neřešilo by ani rychlý 
průjezd vozidel u budovy OÚ, protože 

vzdálenost od místa ostrůvku by byla 
pro řidiče – závodníky ke zrychlení 

dostatečně dlouhá. 
Kruhový objezd – 

tomuto možnému opatření 
vlastně tento článek vznikl. 

Dopravní inspektorát nám 
jej vřele doporučuje. My 
se k němu ale stavíme 
rozpačitě. Kruhový ob-
jezd ve stávající křižo-

Rybářské závody 
v Rostoklatech 30. dubna

Výluky ČD na lince S1 

Poslední dubnovou neděli uspořádal 
Rybářský spolek Rostoklaty podruhé ve 

své novodobé historii 
závody v rybolovu pro 
děti i dospělé na ná-
vesním rybníku v Ros-
toklatech. Malou změnu 
oproti loňskému ročníku 
jsme provedli v časovém 
rozdělení doby lovu pro 
jednotlivé kategorie. 
A tak od 7 do 11 hodin 
probíhal závod pro dos-
pělé a dorost, dětská ka-
tegorie lovila od 12 do 
14 hod. Násada 70 nových kaprů asi ten den 
neměla náladu objevovat svět nad vodní hladi-
nou. Ulovit rybu se podařilo pouze těm, kteří 
vynikali ve svém rybářském umění, nebo jim 
dopřál trošku toho rybářského štěstí sám patron 
rybářů svatý Petr. První místo v kategorii dos-

pělých tak obhájil loňský vítěz pan Jan Žíža-
la z Břežan II. Na druhém místě skončil pan 

Bohumil Stražák z Čes-
kého Brodu. O třetím 
místě musela rozhod-
nout soutěž v přesnosti 
nahazování, kterou vyh-
rál Martin Vavrek z Ros-
toklat. V kategorii dětí 
vyhrál Honzík Nekolný 
s úlovkem kapra 62 cm, 
což byl zároveň největší 
úlovek z celého dne. 
O druhém a třetím místě 
opět rozhodovala soutěž 

v přesnosti nahazování. Druhé místo obsadil 
Matyáš Jougl a na třetím místě se umístil chla-
pec s  příjmením Borůvka, ale křestní jméno 
neznáme. Děkujeme všem zúčastněným zá-
vodníkům a do zbytku rybářské sezóny pro-
voláváme Petrův zdar! (za RS Moko)

V poslední době se stalo, že o budoucích 
výlukách na lince S1 věděli cestující od 

vlakového personálu, ale informace nebyla nik-
de k nalezení na webu ČD. Vždy se snažíme 
o plánovaných výlukách informovat pomocí 
sms a na webu obce. Pokud se to ale nedozvíme 
z ofi ciálních míst, nemůžeme si dovolit zveře-
jňovat neověřené informace. Zároveň jsme od 
občanů obdrželi dotaz, zda by nešlo zařídit obs-
luhu Nové Vsi II náhradní autobusovou dopra-
vou (NAD), která Novou Vsí II projíždí. Položi-
li jsme tedy tiskovému mluvčí IDSK dotazy na 
nejbližší plánované výluky; na možnost včasné-
ho informování obcí o výlukách a na možnost 
obsluhy Nové Vsi II NAD. 

Níže odpovědi na naše dotazy:
„Vážený pane starosto,
děkuji za Vaše dotazy k výlukám na lince S1, na 
které si dovolím reagovat.

Nejbližší výluka na lince S1 mezi Úvaly 
a Českým Brodem je plánována na příští týden 
od 24. do 29.5. Následně do konce roku zatím 
v plánu žádná výluka v daném úseku není. Vý-
luky lze vyhledat buď na stránkách ČD https://
www.cd.cz/jizdni-rad/omezeni-provozu/vylu-
ka/14581/ nebo PID https://pid.cz/vyluky/.

Jsme si vědomi, že aktuální situace o infor-
mování o železničních výlukách není ideální, 
jedná se však o velmi komplikovanou proble-
matiku. Výlukové JŘ (VJŘ) sestavuje dopravce 
(zpravidla České dráhy, a.s.) a dochází k častým 
změnám. Z naší strany je zasílání VJŘ obcím 
tedy aktuálně nemožné. Co Vám však můžeme 
nabídnout, je využití nástroje na webu dopra-
vce ČD, kde si můžete nastavit automatické 
zasílání informací o plánovaných výlukách. 
Odběr informací o výlukách si lze nechat za-
jistit zřízením uživatelského profi lu na odkaze 
https://www.cd.cz/profi l-uzivatele/registrace/. 

Každý čtvrtek Vám na Vámi zvolenou mailovou 
adresu mohou z webu ČD přicházet informace 
o plánovaných výlukách na celý následující tý-
den pro Vámi zvolené železniční tratě. Nástroj 
má určité nedostatky a aktuálně jednáme s ČD 
o dílčích vylepšeních, je to však „běh na dlou-
hou trať“ a bohužel zatím ČD stále posouvají 
termín úprav. V současnosti ČD urgujeme ze-
jména na opravu chyby, která spočívá v tom, 
že při nastavení týdenního zasílání přehledu 
výluk se musí zvolit „1x týdne každou středu“. 
Od ČD máme přislíbenou nápravu změna slova 
„středa“ na „čtvrtek“. ČD taktéž přislíbily další 
vývoj tohoto nástroje, aby šlo fi ltrovat výběr 
podle železničních linek, jednotlivé úseky, atd. 
Jakmile ČD provedou dílčí úpravy webu, bude-
me Vás i ostatní představitele obcí informovat 
a zašleme přehledný návod, jak s tímto webem 
a zřízením si automatického zasílání informací 
o výlukách pracovat.

Vašemu druhému podnětu ohledně přidání 
zastávky Nová Ves II rozumíme a rádi bychom 
Vám vyhověli, nicméně přidání další zastá-
vky na lince NAD by navyšovalo jízdní dobu 
autobusu. O přidání zastávky by pak navíc dle 
našich zkušeností žádali další obce a každou 
další zastávkou by se neúměrně prodlužovala 
jízdní doba a navyšoval by se rozdíl oproti jízd-
ní době vlaku. Nová Ves II neleží přímo u želez-
niční zastávky a zastavování autobusů náhradní 
dopravy v této části obce by dle našeho názoru 
přineslo více negativ než pozitiv, proto k němu 
nepřistoupíme. Vynechat zastavování u želez-
niční zastávky Rostoklaty nepovažujeme za 
žádoucí, neboť se tam nachází parkoviště, které 
využívá mnoho dojíždějících cestujících. 

Věříme, že přijmete naše argumenty 
s pochopením.

S pozdravem Pražská Integovaná Doprava
Bc. Jiří Vecko, odbor železniční dopravy“
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Upozornění: Uvedená forma zveřejňo-
vání jubilantů je v souladu se Směrnicí 
na ochranu osobních údajů (GDPR). 
Pokud si nepřejete být uváděni vrubrice 
Jubilea, sdělte nám to osobně v kan-
celáři OÚ Rostoklaty čp.32, e-mailem: 
obec@rostoklaty.cz nebo telefonicky na 
tel.: 321 672 721.

JUBILANTI

BŘEZEN 
z Rostoklat
Jana Nedvědová
Zuzana Strnadová
Jaroslava Šermauerová
Elena Surovcová
Drahomíra Novotná
Ladislav Hegedüs
Vladislav Beránek
Jiří Mokošín 

Z Nové Vsi II
Marie Svojšová
Jaroslav Šmíd
Jaroslav Štěpán

DUBEN 
z Rostoklat
Alena Svatoňová 
Jiřina Potzová 
Emilie Rezková 
Marie Sejrková 
Marie Gazdagová 
Blanka Apltauerová 
Marie Vavreková 
Jaroslava Grocholová 
Eva Kolankiewiczová 
Eva Kmochová
Silvia Despotovičová
Jozef Struhár 
Ladislav Kubelka 
Josef Apltauer 
Jiří Doležal 
Josef Kovács 
Karel Abrahám

Z Nové Vsi II
Jozef Barkóci

KVĚTEN
z Rostoklat
Jana Hrábková 
Zdeňka Beránková 
Jaroslava Nezavdalová 
Jaroslava Vintrová 
Alena Domitreková 
Miloslava Navrátilová 
Iveta Střelcová 
Pavel Budař 
Miloslav Šabaka 
Pavel Nedvěd 
Jan Vavrek 
Josef Navrátil 
Zdeněk Novotný 
Vladimír Stecovič 
Václav Jougl 
Jaroslav Kmoch 

Z Nové Vsi II
Jana Gregušová 

ZEMŘEL: 
Roman Weingärtner
Jiří Mokošín st.

Navzdory větru a dešti se na Apríla, v osm hodin 
ráno před budovou OÚ Rostoklaty, sešlo přes 25 

dobrovolníků na úklidovou akci Ukliďme Česko.
Po vytvoření úklidových skupinek obdrželi dob-

rovolníci základní instrukce a úklidové pomůcky 
jako rukavice a pytle na odpad. Uklízelo se v ka-
tastrálním území Rostoklaty, Nová Ves II a dokon-
ce i Štolmíř. Část odpadu se přivezla v pytlích, 
v některých lokalitách ale bylo pro veliké množs-

tví odpadu výhodnější odpad nakládat na přívěsné 
vozíky za automobily. V tom nám velice pomoh-
li členové Mysliveckého spolku se svými terén-
ními auty. V mezeře mezi mraky jsme pak stihli 
i opékání špekáčků. 

Nejkurióznější nález byl jistě rotoped. 
Veliké díky všem zúčastněným a Mysliveckému 

spolku Rostoklaty za pomoc při organizaci.
(Moko)

Ukliďme Pošembeří Barokní obrázek Rostoklat a Nové Vsi

Zatímco Rostoklaty se svými 22 domy náleže-
ly k panství Škvorec, Nová Ves s počtem 16 
domů náležela do sousedního panství Černý 
Kostelec, která společně patřila Aloisovi Jo-
sefovi knížeti z Lichtenštejna (vládl v letech 
1781–1805). Zaměřené pozemky získaly topo-
grafická čísla (№. top.) a měly být zakresleny 
do podrobných map obcí, které do dnešních dnů 
nepřežily. Plochy byly zaměřeny v dolnorako-
uských jitrech a čtverečních sázích (1 jitro = 1 
600 čtverečních sáhů = 5 755 m²; 1 čtvereční 
sáh, značka □° = 3,5967 m²). Katastr poprvé 
zahrnul popisná čísla (№ consriptio), udělená 
obcím roku 1770. Českobrodský redaktor Jozef 
Miškovský pro obě obce z knih katastru vytáhl 
velmi zajímavé informace, které publikoval 13. 
května 1905 (NV) a 27. května 1905 (R) ve čtr-
náctideníku Naše Hlasy.

Ves ROSTOKLATY rozdělena jest na 9 
hlavních položení: I. místní plac vsi, k obci Li-
muzský přivtělený – II. Za humny k Tuklatům 
– III. okolo silnice – IV. k Limuzům – V. k Tuk-
latům – VI. k Břežanům – VII. k Nový vsi – 
VIII. k Tismicům – IX. k Limuzům. Řadových 
(topografických čísel – parcel) čísel je 435, po-
kračuje se číslem 353 po Limuzích a končí se 
787.

Usedlíci dle numer: (№ 1) fara, při ní zah-
rádka 30 čtv. sáhů, polí a luk 46 jiter 276 čtv. 
sáhů ve 26 kusech (ks) a užívají jich na nájem: 
z Rostoklat Jan Máša, Václav, Tomáš a Šimon 
Chroustové, Martin Jandus, Jakub Toman, Jiří 
Diviš, Jan Fiala, Václav Židlický, Jan Tutš, 
Karel Šulc, Matěj Hladík a Josef Klein, z Tuk-
lat farář 1 034 čtv. sáhů, kantor 3 jitra 633 čtv. 
sáhů, Jan Procházka, z Limuz Jakub Hladík ml. 
a z Nové Vsi Jakub Novák a vdova Stránská; 
(№ 2) Josef Tuček, chaloupka 7 čtv. sáhů; (№ 3) 
Jan Pětník, chaloupka 7 čtv. sáhů; (№ 4) obecní 
pastouška; (№ 5) Václav Splavec, chaloupka 16 
čtv. sáhů; (№ 6) Václav Židlický, statek 69 jiter 
285 čtv. sáhů v 42 ks; (№ 7) Jan Švorc, chalupa 
13 jiter 333 čtv. sáhů ve 12 ks; (№ 8) Václav 
Židlický, statek 58 jiter 1 195 čtv. sáhů ve 48 ks; 
(№ 9) Martin Jandus, chalupa 36 jiter 1 322 čtv. 
sáhů ve 38 ks; (№10) Jan Máša, chalupa 31 jiter 
359 čtv. sáhů v 30 ks; (№ 11) Václav Chroust, 
statek 58 jiter 6 čtv. sáhů v 42 ks; (№ 12) neexis-
tuje; (№ 13) Šimon Chroust, statek 28 jiter 570 

čtv. sáhů ve 23 ks (tj. statek menší než chalupy 
Jandusova, Mášova a Tomanova); (№ 14) Franc 
Chroust, statek 61 jiter 210 čtv. sáhů v 47 ks; 
(№ 15) Jan Fiala, chalupa 15 jiter 883 čtv. sáhů 
v 15 ks; (№ 16) Matěj Chroust, hospoda 2 jitra 
245 čtv. sáhů ve 4 ks; (№ 17) Jan Kadeřábek, 
chalupa 25 jiter 847 čtv. sáhů v 26 ks; (№ 18) 
Jakub Toman, chalupa 39 jiter 360 čtv. sáhů ve 
29 ks; (№ 19) Jiří Diviš, chaloupka 40 čtv. sáhů; 
(№ 20) Karel Šulc, kovář, 35 čtv. sáhů; (№ 21) 
Pavel Tuček, chaloupka 15 čtv. sáhů; (№ 22) 
Matěj Hladík, chaloupka, 7 čtv. sáhů.

Obecní pozemky: trávník v místním place 
156 čtv. sáhů, obecní zahrádka u Tomana 36 čtv. 
sáhů, pole zvané stará silnice 897 čtv. sáhů, lou-
ka Jezero 3 jitra 23 čtv. sáhů, louka u dolnic 471 
čtv. sáhů, za průhonem 222 čtv. sáhů, úhrnem 
4 jitra 49 čtv. sáhů. Roku 1854 připsána část 
cesty na obecní louku Jezero manželům Janovi 
a Magdaleně Houžvičkovým z hospody № 16. 
Zádušní pozemky: uvedeny při №. 1.

Názvy poloh: pod křížem, za starou silnicí, 
v Kuntšařích, na čtrnácti, na patnácti, na čtyřice-
ti, na sedmi záhoních, nad ouvozem, u vohra-
dy, na dolnici, u Markovy vrby, u kanálů, na 
hliništi, na ladě, na Kevalíku, u velkých luk, 
na bezchlebě, na voblouku (snad oblouku), na 
vostružině, na širokým, na bílech, na kratinách, 
u jezera, u malého jezírka, u Jandusovy hrušky, 
na července, na skalce, pod horou, pod hůrkou, 
kračata, u voběšenky, na křemínku, u štěpu, 
na váčku, na vrších, u hříbku, za průhonem, 
punčocha, kopanina, vojančina (pole i louka), 
ve vojančinách, v loučkách, na písku, na zva-
dčidlách, na lopatě, za příkopem, na stezkách.

Summa vyměření u Rostoklat činí: 462 jiter 
572 čtv. sáhů polí, obilní výnos 1 095 měřic pše-
nice, 2 896 žita, 1 197 ječmene, 2 428 ovsa; 28 
jiter 7 čtv. sáhů luk, výnos sena 248 centů, otavy 
116 centů. Podepsáni z obce: Jan Máša, rychtář; 
Jakub Toman, konšel; Václav Chroust, Václav 
Židlický a Martin Jandus, obecní volenci.

Ves NOVÁ VES rozdělena jest na 10 hla-
vních položení. I. místní plac vsi (v tom place 
jest brodidlo (mělká vodní nádrž) a nová silnice 
skrze ves jdoucí) – II. Na špitálsku – III. Za hos-
podou – IV. U Bukovníka – V. K Limuzům – 
VI. K Rostoklatům – VII. Na vrších – VIII. Na 
šveřepišťatech – IX. U vobře – X. U vápenky 

(stará vápenka Jana Chrousta z №. 12). Řado-
vých čísel (topografických čísel – parcel) je 308.

Usedlíci dle numer: (№ 1) Jan Drška, do-
mek; (№ 2) vdova Stránská, chalupa 5 jiter 282 
čtv. sáhů v 7 ks; (№ 3) Jakub Růžička, chalupa 
624 čtv. sáhů; (№ 4) Jan Krindler, též Klindera, 
statek 86 jiter 456 čtv. sáhů v 35 ks; (№ 5) Jakub 
Růžička, statek 64 jiter 776 čtv. sáhů v 31 ks; 
(№ 6) Václav Háva, statek 76 jiter 1 102 čtv. 
sáhů v 36 ks; (№ 7) Josef Jaroš, domek, 104 čtv. 
sáhů; (№ 8) Jan Brož, hospoda, 17 jiter 1 253 
čtv. sáhů v 7 ks; (№ 9) obecní kovárna; (№ 10) 
Jiří Bureš, statek 90 jiter 850 čtv. sáhů v 31 ks; 
(№ 11) Jan Skala, statek 74 jiter 1 553 čtv. sáhů 
v 34 ks; (№ 12) Jan Chroust, statek 97 jiter 950 
čtv. sáhů v 42 ks; 13. Jan Šťovík, statek 69 jiter 
229 čtv. sáhů v 33 ks; (№ 14) Franc Pošíval, 
domek, 435 čtv. sáhů; (№ 15) Jan Rathouský, 
domek, 47 čtv. sáhů; (№ 16) pastouška obecní.

Přespolní držitelé: z Tismic Nehasil (№ 21) 
držel 3 jitra 853 čtv. sáhů, z Rostoklat záduší 
2 jitra 195 čtv. sáhů (držel je Jan Kadeřávek 
z Rostoklat), František Chroust (№ 14) držel 
1 jitro 105 čtv. sáhů a Václav Chroust (№ 17) 
držel 1 jitro 722 čtv. sáhů. Obecní pozemky: 
pole vedle silnice 1 470 čtv. sáhů, louka 2 jitra 
1 450 čtv. sáhů, pastviště 3 jitra 811 čtv. sáhů, 
pole pod cestou k obci 2 jitra 68 čtv. sáhů, pole 
k obci k rozorání 6 jiter 208 čtv. sáhů, obecní 
palouk Vobířka 1 jitro 280 čtv. sáhů – celkem 
16 jiter 1 087 čtv. čtv. sáhů. Panských pozemků 
tu vůbec není.

Názvy poloh: Na špitálsku, na probírce, na 
sekerce, na písku, u Bukovníka, u jámy, v ro-
kytí, u starého mostu, u vobířky, k vobři, na 
vrších, v krtinách, na křídle, na moklině, u trníč-
ka, na šveřepišťatech, na šveřepníku, na prout-
ku, nad vrbama, v drážkách, u staré vápenky, na 
jílku, za oužlabinama, nad studánkou.

Summa vyměření u Nové Vsi činí 583 ji-
ter 990 čtv. sáhů polí, obilní výnos 1920 12/16 
měřice pšenice, 3 474 1/16 měřice žita, 2 236 
3/16 měřice ječmena, 2 210 13/16 měřice ovsa; 
24 jiter 1 580 čtv. sáhů luk, výnos sena 264 5/8 
centýře, otavy 129 ¼ centýře. Vinic ani lesů tu 
není. Podepsáni z obce roku 1785: Jan Chroust, 
rychtář; Jakub Růžička, Jan Brož, Jan Šťovík 
a Jan Skala, sousedé. 

 Jan Psota

Výřez mapového listu 109 z I. vojenského (Josefského) mapování – © 1st Military 
Survey, Section No. 109, Austrian State Archive / Military Archive, Vienna; © Laboratoř 
geoinformatiky Univerzita J. E. Purkyně; © Ministerstvo životního prostředí ČR.

Josefský katastr sestavovaný 
za účelem nového zdanění 
pozemků sice nevešel za 
vlády Josefa II. v platnost, 
z jeho vyměřování a příprav 
se však pro většinu obcí 
dochovaly rukopisné knihy, 
uložené v 1. oddělení 
Národního archivu v Praze, 
podle nichž lze sestavit 
obrázek, jak naše dvě vesnice 
vypadaly roku 1785.

Hasičskou sportovní sezonu jsme zahájili během 
na 60m překážek, který se koná každoročně 

v Klučově. Na startovní listině jsme měli 16 závod-
níků, včetně dvou dětí přípravky (tedy dětí do 6 let) 
a dvě dorostenky. Počasí nestálo za moc, skoro celý 
den propršel. I přes náročné podmínky jsme nakonec 
měli několik krásných umístění v TOP 10. Pro nepříz-
nivé počasí se odložila soutěž dospělých a dorostu, 
která proběhla v náhradním termínu 14. května.

Další víkend nás čekal závod v požárním útoku 
ve Kšelých. Tam jsme odjížděli s jedním družstvem 
mladších žáků a s družstvem dorostenců. Mladší žáci 
nakonec skončili na krásném 9. místě a dorostenci na 
4. místě.

Tento víkend byl poněkud náročnější. V sobotu 

jsme se zúčastnili závodů v Ratenicích, kde jsme měli 
tentokrát zastoupené všechny kategorie. Přípravku, 
mladší žáky, starší žáky, dorost a po roce i družstvo 
žen. Na závodech jsme s dětmi strávili celý den, ale 
doufáme, že si to nakonec užily stejně jako my.

V celkovém umístění skončila přípravka 4., mla-
dší žáci na 5. místě, starší na 7. místě, dorost také na 
5. a ženy na krásném 3. místě. Pohár je doma!!!!!!

V neděli byl odložený běh na 100 m překážek pro 
naše dvě dorostenky. Obě nakonec vybojovaly skvělé 
5. a 7. místo.

No, sezona nám teprve začíná, takže doufáme, že 
se budeme posouvat ke stále lepším a lepším výsle-
dkům a že nakonec splníme plán minimálně na 130%.

 Čest práci Vaši trenéři
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